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INNKALLING TIL FJELLSTYREMØTE 

 

 

Det innkalles til fjellstyremøte torsdag 01.02.2024 kl. 18:00 

 

 

 

 

 

Møtested: Fjellstyrekontoret 

 

 

 

 

 

Sakliste følger vedlagt. 

 

 

Varamedlemmer møter ved særskilt innkalling. Medlemmer som er forhindret i å møte må 

derfor varsle sitt personlige varamedlem snarest mulig slik at vedkommende får anledning til 

å sette seg inn i saklisten.  

 

 

Vel møtt. 

 

 

 

 

 

 

                   

Helene G. Lillevold 

Vikarierende daglig leder/fjelloppsyn 

Fjellstyrene i Holtålen SA 
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HALTDALEN FJELLSTYRE 
 

 

FJELLSTYREMØTE TORSDAG 01.02.2024  
 

 

SAKLISTE 

 

1/2024 Referatsaker 

 

2/2024 Disponering av årlig erstatning fra HV 

 

3/2024 Haltdal Søndre statsallmenning - Høring om tillatelse for å kjøre skiløype i 

Lesetmarka og Ledalen landskapsvernområde 
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Sak nr. 1/2024 behandlet i fjellstyremøte den 01.02.2024 

 

Arkiv:        

                           

Følgende medlemmer var til stede: Lars Axel S. Nygård, Mari Bollingmo, Bjørn Rønning 

(vara), Kari Flatberg, Arne Inge S. Nordfjell 

 

Forfall: Pål Anders Engan (vara tilstede) 

 

Saksbehandler: Helene G. Lillevold 

 

Fra administrasjonen deltok: Nina E. M. Hansen 

 

 

REFERATSAKER: 
RS 1/2024 Ledalen  

RS 2/2024 Forsvarets bruk av HV-området i 2024 

RS 3/2024 Foreløpig regnskap 

RS 4/2024 Overgangsavtaler for villreinjakt 2024 

 

 

Forslag til vedtak: 

Referatsakene tas til orientering 

 

 

Vedtak: 

 

RS 3/2024 og RS 4/2024 gjennomgås ved neste styremøte. 

Referatsakene tas til orientering.   
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Sak nr. 2/2024 behandlet i fjellstyremøte den 01.02.2024  

 

Arkiv:  4.0 

                           

Følgende medlemmer var til stede: Lars Axel S. Nygård, Mari Bollingmo, Bjørn Rønning 

(vara), Kari Flatberg, Arne Inge S. Nordfjell 

 

Forfall: Pål Anders Engan (vara tilstede) 

 

Saksbehandler: Helene G. Lillevold 

 

Fra administrasjonen deltok: Nina E. M. Hansen 

 

 

DISPONERING AV ÅRLIG ERSTATNING FRA HV 
 

Vedlagte dokumenter: 

1. Regler for bruk av erstatningen fra HV 

2. Søknad fra Jan Håvard Refsethås om tilskudd til drift av Nofence og radiobjeller 

3. Dokumentasjon fra Terje Rognes på drift av radiobjeller 

 

Bakgrunn: 

I henhold til avtale mellom Haltdalen fjellstyre og Forsvarsbygg, datert 30.06.2017, utbetales 

det årlig en godtgjørelse fra Forsvaret for bruk av deler av Haltdalen søndre statsallmenning 

gnr/bnr 304/1 til øvings- og skytefelt. Godtgjørelsen er på 67.781 kroner årlig.  

 

Haltdalen fjellstyre har tidligere vedtatt regler for bruk av erstatningen fra HV. I reglene er det 

fastsatt at inntil 40 % av årlig erstatningsbeløp kan utbetales som beitegodtgjørelse til 

beitebrukere som har dyr på utmarksbeite i HV- område A og B, samt beite- og 

besetningsgodtgjørelse til beitebrukere med dyr på utmarksbeite i Ledalen på østsida av Lea. 

Videre er inntil 45 % av årlig erstatningsbeløp reservert næringsmessige fellestiltak (behandles 

etter søknad), 20 % for tilrettelegging for jakt, fiske og friluftstiltak i Haltdalen søndre 

statsallmenning (overføres fjellkassen), samt 10 % som overføres Haltdalen fjellstyre for 

administrasjon av ordningen.  

 

Det ble i 2018 gjort endringer i reglene, som blant annet medfører at det må slippes dyr i 

utmarka for å få utbetalt beitegodtgjørelse. Dette ble gjort i samråd med Husmåssåsida beitelag.  

 

I sak 14/2022 behandlet i Haltdalen fjellstyre ble det i tillegg vedtatt et nytt punkt der det 

utbetales maksimalt kr. 7500,- per år til enkeltbrukere for drift av radiobjeller (omfatter også 

no-fence). Gjelder ikke kjøp av radiobjeller. 

 

Jan Håvard Refsethås har i sin søknad beskrevet sin situasjon rundt beiting i utmarka, og 

utfordringer knyttet til intensivert bruk av HV-området i 2024: 

  

«SØKNAD OM BEITETILSKUDD FRA HV-KONTOEN 2023 

Vedlagt oversendes kopi av faktura for radiobjøller 2023 totalt kr 20488,12 eksklusive MVA. 
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Utgiftene til drift av radiobjøller er i år betydelig større enn tidligere år da jeg har økt til totalt 

35 Nofence bjøller. Dette er en villet utvikling da jeg ser at det er umulig å drive på med 

utmarksbeite uten radiobjøller, da gjerdeholdet rundt omkring blir stadig dårligere. 

 

Jeg beiter på flere steder og det er enkelt å flytte dyrene til nye beiter når de er vant til å bruke 

bjøllene. Ser at årets sesong var bedre enn forrige og kun enkelt dyr som kom utenom avmerket 

område. Noen av kalvene vil likevel ta seg en tur utenfor da de ikke har bjøller. Ingen tap av 

dyr heller. Beiting rundt HV-senteret fungerer godt og det har vært greit de senere år da det 

har vært lite skyteaktivitet i beitesesongen fra 15.juni til 24. september. Har da også fått brukt 

beiteområdene i nærheten av skytebanene fra bane 9 -22 som har mye fint beite. For sesongen 

2024 vil det bli mer krevende da ulempene for beitebruk blir vesentlig større ifm endret 

øvingsaktivitet og ytterligere innsnevring av beiteområdet. Kan nevnes at vi er pålagt minimum 

et tilsyn pr uke og da er vi avhengig av å kjøre skytefeltveien som tidligere for å komme inn til 

der dyrene oppholder seg. 

 

Viser til punkt i vedtaket fra i fjor om et møte mellom fjellstyret og Husmåssåsida beitelag 

(beitebrukerne) som ennå ikke er avholdt og ber om det blir gjennomført før beitesesongen 

2024.» 

 

Vurdering:  

Beitegodtgjørelse til beitebrukere: 

I henhold til vedtatte regler for bruk av erstatningsmidlene er det for 2022 2 besetninger som 

oppfyller kravene for reglenes punkt 1, og 1 besetning som oppfyller kravene for reglenes punkt 

2. For disse punktene kan det utbetales godtgjørelse på inntil 40 % av årlig erstatningsbeløp. 

Dette utgjør maksimalt kr. 27.112,-. Beregningene baseres på følgende opplysninger: 

 

Terje Rognes   66 voksne sau og 129 lam 

Jan Håvard Refsethås 27 ammekyr og 37 ungdyr 

 

    Regelens Dyre-  Besetnings-   

    punkt   godtgj.  godtgj.   Sum 

Terje Rognes   2  3.900,-  2.000,-   kr. 5.900,- 

Jan Håvard Refsethås  1  4.920,-     kr. 4.920.- 

 

Sum godtgjørelse:         kr. 10.820,- 

 

 

Næringsmessige fellestiltak:  

Etter punkt 3. Næringsmessige fellestiltak i regler for bruk av erstatningene, kan inntil 45 % 

(kr. 30.501,-) av årlig erstatningsbeløp reserveres for næringsmessige fellestiltak som tildeles 

etter søknad.  

 

I år har brukerne Jan Håvard Refsethås og Terje Rognes søkt og dekning av sesongabonnement 

av Nofence og radiobjeller. Refsethås har levert bilag som viser driftskostnader på kr. 20.488,12 

(eks. mva.) for sesongabonnement for 35 Nofence. Terje Rognes har levert bilag for 

driftskostnader på kr. 2.487 (eks. mva.) for sesongabonnement av 26 radiobjeller.   
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Som kjent fra tidligere er det en pågående prosess i forhold til istandsetting av kjøretraseen 

mellom Leset og Gaarevollene. Når dette prosjektet etter hvert går fra planlegging til 

realisering, vil spørsmålet om finansiering gjennom midler fra HV-kontoen reises. Dette 

spørsmålet bør drøftes i fellesskap mellom fjellstyret og Husmåssåsida beitelag i starten av 

2024.  

 

I forrige behandling av disponering av erstatning fra HV ble det vedtatt at forsikringen av 

feristen i vegen opp Lesetmarka, kr. 2.005,- skulle belastes HV-kontoen. Dette er også gjort i 

2023, med et beløp på 1.168,84,-.  

 

Tilrettelegging for jakt, fiske og friluftstiltak + administrasjon: 

Administrasjonsandelen på 10 % utgjør nå kr. 6.778,-, og andelen som er reservert 

tilrettelegging for jakt, fiske og friluftsliv utgjør kr. 13.556,-. Disse midlene, til sammen kr. 

20.334,- overføres fjellkassen.  

 

Saldo på HV-kontoen er per dato 01.01.2024 kr. 388.845,75. Tilskudd fra Statsforvalteren som 

er gitt til opprustning av Ledalstraseen er ført inn på denne konto, og tilsvarer et beløp på 

45.000,-. Trekker man ut disse tilskuddene er faktisk beløp kr. 343.845,75,-. 

 

Forslag til vedtak:  

1. Haltdalen fjellstyre overfører årets beitestøtte, tilsammen kr. 10.820,- i henhold til regler 

for bruk av HV-kontoen til Jan Håvard Refsethås og Terje Rognes. Beløpet fordeles 

som vist i saken.  

2. Det utbetales maksimalt kr. 7500,- per år til enkeltbrukere for drift av radiobjeller 

(omfatter også no-fence). Gjelder ikke kjøp av radiobjeller. Beløp som utbetales av 

årets erstatning justeres i forhold til dette på følgende måte: 

• Terje Rognes får dekket kostnader til sesongabonnement for radiobjeller brukt 

sesongen 2023 med kr. 2.487,-. 

• Jan Håvard Refsethås får dekket kostnader til sesongabonnement for 

radiobjeller brukt sesongen 2023 med kr. 7.500,-.  

3. Haltdalen fjellstyre overfører administrasjonsandel og andel for tilrettelegging for jakt, 

fiske og friluftsliv av årets erstatning, til sammen kr. 20.334,- fra HV-kontoen til 

fjellkassen.  

4. Forsikring av feristen i Lesetmarka, kr. 1.168,84,- dekkes av HV-erstatningen.  

5. Ubenyttet avsatt beløp, kr. 12.000,- for arbeid på gjeterhytta ved Renåtjønna videreføres 

til 2024. 

6. Ubenyttet del av årlig erstatning fra HV avsettes for senere bruk.  

7. Det avholdes i 2024 et fellesmøte mellom Haltdalen fjellstyre og Husmåssåsida 

beitelag, for å drøfte bruk av midler som står på HV-kontoen til blant annet ATV-traseen 

mellom Leset og Gaarevollene, og evt. andre tiltak som anses som aktuelle. 
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Behandling: 

 

Medlemmene i fjellstyre påpekte i behandling at Terje Rognes som beitebruker i Ledalen, 

innenfor HV-området vest i feltet bør delta på fellesmøte mellom Haltdalen fjellstyre og 

Husmåssåsida beitelag for å drøfte bruk av midler som står på HV-kontoren. 

 

Vedtak: 

 

1. Haltdalen fjellstyre overfører årets beitestøtte, tilsammen kr. 10.820,- i henhold til regler 

for bruk av HV-kontoen til Jan Håvard Refsethås og Terje Rognes. Beløpet fordeles 

som vist i saken.  

2. Det utbetales maksimalt kr. 7500,- per år til enkeltbrukere for drift av radiobjeller 

(omfatter også no-fence). Gjelder ikke kjøp av radiobjeller. Beløp som utbetales av 

årets erstatning justeres i forhold til dette på følgende måte: 

• Terje Rognes får dekket kostnader til sesongabonnement for radiobjeller brukt 

sesongen 2023 med kr. 2.487,-. 

• Jan Håvard Refsethås får dekket kostnader til sesongabonnement for 

radiobjeller brukt sesongen 2023 med kr. 7.500,-.  

3. Haltdalen fjellstyre overfører administrasjonsandel og andel for tilrettelegging for jakt, 

fiske og friluftsliv av årets erstatning, til sammen kr. 20.334,- fra HV-kontoen til 

fjellkassen.  

4. Forsikring av feristen i Lesetmarka, kr. 1.168,84,- dekkes av HV-erstatningen.  

5. Ubenyttet avsatt beløp, kr. 12.000,- for arbeid på gjeterhytta ved Renåtjønna videreføres 

til 2024. 

6. Ubenyttet del av årlig erstatning fra HV avsettes for senere bruk.  

7. Det avholdes i 2024 et fellesmøte mellom Haltdalen fjellstyre og Husmåssåsida beitelag 

inkludert Terje Rognes, for å drøfte bruk av midler som står på HV-kontoen til blant 

annet ATV-traseen mellom Leset og Gaarevollene, og evt. andre tiltak som anses som 

aktuelle. 
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Sak nr. 3/2024 behandlet i fjellstyremøte den 01.02.2024 

 

Arkiv:  24.0           

 

Styremedlemmer til stede: Lars Axel S. Nygård, Mari Bollingmo, Bjørn Rønning (vara), 

Kari Flatberg, Arne Inge S. Nordfjell 

 

Forfall: Pål Anders Engan (vara tilstede) 

 

Saksbehandler: Nina E.M. Hansen 

 

Fra administrasjonen deltok: Nina E. M. Hansen 

 

 

HALTDAL SØNDRE STATSALLMENNING – HØRING OM 

TILLATELSE FOR Å KJØRE SKILØYPE I LESETMARKA OG 

LEDALEN LANDSKAPSVERNOMRÅDE 

 
Vedlagte dokumenter: 

- Søknad fra Trimgruppa i Haltdalen IL, datert 09.01.2024 

 

Bakgrunn: 

Denne saken kom opprinnelig inn som en søknad til Haltdalen fjellstyre. Oppkjøring av 

skiløyper på statsallmenninger og avtaler knyttet til dette gjøres med grunneier. Søknaden er 

videresendt til Statskog for behandling, men fjellstyre og allmenningsstyret skal høres og 

saken blir derfor stående som en uttalelses sak.  

 

Søknaden kommer i kjølvannet av den militære aktiviteten ved Løvåsen i 2024. Aktiviteten 

setter en stopper for den populære skiløypa med trimposter ved Renåbekken og Renåtjønna.  

Haltdalen IL ønsker å etablere et alternativ vinteren 2024 med skiløype langs Ledalsvegen fra 

Leset via parkering i enden av Ledalsvegen videre inn langs ATV-traseen til Fremmervollen, 

totalt ca. 9km.  

 

Haltdalen IL oppgir i sin søknad at traseen ligger lunt til og er lite værutsatt, og anser behovet 

for sporoppfriskning kun gjeldende ved snøfall.  

 

Løypekjøringen fordeles mellom to kjørere.  

 

Vurdering: 

Administrasjonen anser det som et positivt tiltak at Haltdalen IL ønsker et alternativ når 

Renåbekken/Renåtjønna ikke lar seg gjøre i år.  

 

Etter vurdering hjemlet i §12 i fjelloven har ikke administrasjonen noen innvendinger på at 

det kjøres skiløype utenom de vanlige retningslinjene når det gjelder motorferdsel samt 

følgende: 

- Kjøring gjelder kun tilknyttet trase oppgitt i kart 

- Kjøring skal kun skje på snødekt mark 
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- Forstyrrelser av vilt skal unngås. 

- Godkjenning av oppkjøring av løype innebærer ikke rydding av løype. Dette må 

avklares og godkjennes av grunneier og vernemyndighet.  

 

I tillegg bør parkeringsmuligheter i starten av Ledalsvegen være avklart slik at dette ikke blir 

et problem for beboere rundt. 

 

Forslag til vedtak:  

1. Det vises til høring om tillatelse for å kjøre skiløype i Lesetmarka og Ledalen 

landskapsvernområde i regi av Haltdalen IL. 

2. Haltdalen fjellstyre anser det som et positivt tiltak at Haltdalen IL ønsker et alternativ 

når oppkjøring av skiløype til Renåbekken/Renåtjønna ikke lar seg gjøre i år. 

3. Kjøring gjelder kun tilknyttet trase oppgitt i kart. 

4. Kjøring skal kun skje på snødekt mark. 

5. Forstyrrelser av vilt skal unngås. 

6. Godkjenning av oppkjøring av løype innebærer ikke rydding av løype. Dette må 

avklares og godkjennes av grunneier og vernemyndighet.  

 

Behandling: 

 

Vedtak:  

 

1. Det vises til høring om tillatelse for å kjøre skiløype i Lesetmarka og Ledalen 

landskapsvernområde i regi av Haltdalen IL. 

2. Haltdalen fjellstyre anser det som et positivt tiltak at Haltdalen IL ønsker et alternativ 

når oppkjøring av skiløype til Renåbekken/Renåtjønna ikke lar seg gjøre i år. 

3. Kjøring gjelder kun tilknyttet trase oppgitt i kart. 

4. Kjøring skal kun skje på snødekt mark. 

5. Forstyrrelser av vilt skal unngås. 

6. Godkjenning av oppkjøring av løype innebærer ikke rydding av løype. Dette må 

avklares og godkjennes av grunneier og vernemyndighet.  

 

 

Vedtaket er en uttalelse fra Haltdalen fjellstyre og ikke et enkeltvedtak jfr. forvaltningsloven, 

det er dermed ikke klagerett på vedtaket.  

 


